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Protokół Nr 2/2019 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej,  Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji ds Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych                   

z dnia 11 marca 2019 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Koptewicz Walentyna, Przewodniczący Komisji,  

2. Chmur Eugeniusz, członek Komisji 

3. Jakimiuk Anatol, członek komisji 

4. Lipiński Zbigniew, członek komisji 

5. Zalewska Katarzyna, członek komisji 

6. Członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych: Zalewska Katarzyna, Jurkowicz 

Marta, Chmur Eugeniusz, Tatarczuk Przemysław 

7. Członkowie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: Zawadzki Piotr, Wierciński 

Wojciech, Piotrowska Krystyna, Zambrowski Paweł, Matwiejuk Jarosław 

8. Członkowie Komisji Skarg, Wniosków, Petycji, Król Adam, Jurkowicz Marta, Matwiejuk 

Jarosław 

 

Nieobecny Skomorowski Marek- Komisja ds. Promocji, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Kędra Ptaszyńska Dorota, Wójt Gminy 

2. Korycki Walenty, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gmin 

4. Tołoczko Barbara, Kierownik GOPS 

5. Modzelewska Teresa, Kierownik Biblioteki 

6. Tymińska Malinowska Marta, Dyrektor GOK 

7. Litewnicka Ewa, Dyrektor Szkoły Podstawowej Andryjanki 

8. Marek Krzycki Główny Księgowy Szkoły Podstawowej w Boćkach 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji Rady Gminy, w dniu 11 marca 2019 roku 

o godz. 10-tej odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy. Posiedzenie otworzył i 

prowadził Pan Piotr Zawadzki, Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

Zapytał czy są uwagi do przesłanego porządku obrad? 

Głos zabrała Pani Krystyna Piotrowska, która pytała dlaczego tak rzadko zwoływane są 

posiedzenia, już jest marzec a to pierwsze posiedzenie w tym roku. 

Odpowiedzi udzieliła Wójt, powiedziała, że większościowo pierwsze w roku posiedzenia 

odbywały się dopiero w miesiącu marcu po sporządzeniu i przygotowaniu sprawozdań. 

Wyjątkowo w pilnych potrzebach finansowych zwoływano posiedzenie wcześniej. Doręczyła 

wykazy roczne odbytych posiedzeń komisji i Sesji z ostatnich 10 lat. Z wykazu wynikało, że w 

latach początkowych posiedzeń Rady w roku odbywało się 6,7 a w ostatnich latach w 2017 i w 

2018 roku było ich 9. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Omówienie sprawozdań za 2018 rok: 

1) Z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Boćkach 

2) Z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie w Gminie Boćki 

3) Z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Boćki za 2018 rok 



str. 2 
 

4) Z działalności oraz z wykonania planu finansowego  w Gminnej Bibliotece Publicznej w 

Boćkach 

5) Z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Boćkach za 

2018 rok 

6) Z działalności i wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach za 

2018 rok 

7) Z realizacji uchwały Nr XXIV/129/2017 Rady Gminy Boćki z dnia 28 grudnia 2017r oraz 

uchwały zmieniającej  Nr XXVIII/146/2018 Rady Gminy Boćki z dnia 5 czerwca 2018 r w 

sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Boćki w 2018 roku 

8) Informacja z wykonania planu finansowego za 2018 rok w Szkole Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Boćkach i w Szkole Podstawowej w Andryjankach 

2. Omówienie projektów uchwał na Sesję Rady Gminy 

1). W sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na  

2). W sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok  

3) W sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 

2023 

4). W sprawie zmiany uchwały XXX-159-2018 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Boćki w charakterze Partnera do realizacji projektu pn. „Regionalne Innowacje Społeczne – Centra 

Integracji Społecznej województwa podlaskiego” finansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Osi Priorytetowej VII Poprawa Spójności Społecznej, Działania 

7.1 Rozwój Działań Aktywnej Integracji Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podlaskiego 2014-2020. 

5). W sprawie zatwierdzenia Statutów Sołectw 

6). W sprawie przyjęcia planów pracy na 2019 rok komisji stałych Rady Gminy 

3. Sprawy różne i bieżące gminy 

 

Ad pkt. 1.1. Pani Barbara Tołoczko Kierownik GOPS przedstawiła sprawozdanie z 

działalności za 2018 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Boćkach. Pomoc społeczna 

wspiera osoby i rodziny w wysiłkach zmierzających do zaspokojenia niezbędnych potrzeb. 

Ma na celu umożliwienie osobom i rodzinom przezwyciężenie trudnych sytuacji życiowych, 

których nie są one w stanie pokonać, wykorzystując własne uprawnienia, zasoby i 

możliwości. Pomoc społeczna polega na przyznawaniu i wypłacaniu przewidzianych ustawą 

świadczeń, pracy socjalnej, analizie i ocenie zjawisk rodzących zapotrzebowanie na 

świadczenia z pomocy społecznej, realizacji zadań wynikających z rozeznanych potrzeb 

społecznych. Pomoc społeczna udzielana jest w formie zasiłków stałych, zasiłków 

okresowych, zasiłków celowych na pokrycie wydatków związanych z klęską żywiołową lub 

ekologiczną. Zasiłków celowych na zaspokojenie potrzeb bytowych. Zasiłki celowe z powodu 

zdarzenia losowego. Zasiłki z wieloletniego programu „Pomoc Państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. Z realizacji projektu „Bądźmy Aktywni” – program na rzecz 

integracji i aktywizacji społeczno-zawodowej podopiecznych GOPS w Boćkach. W projekcie 

tym uczestniczyły 22 osoby. Ośrodek Pomoc Społecznej zatrudnia pracowników socjalnych 

proporcjonalnie do liczby ludności, czyli 1 pracownik socjalny na 2 tysiące mieszkańców, nie 

mniej niż 3 pracowników socjalnych w pełnym wymiarze czasu pracy. GOPS w Boćkach nie 

ma spełnionego limitu etatów pracowników socjalnych. Brak jest po raz kolejny 

zabezpieczonych środków w budżecie na zatrudnienie brakującego pracownika socjalnego. 

Obowiązek dostosowania stanu zatrudnienia został również ujęty w zaleceniach 
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pokontrolnych z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Polityki Społecznej z sierpnia 

2018 roku. 

Radni na bieżąco zadawali pytania, a Pani Kierownik udzielała odpowiedzi. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

 

Ad. pkt. 1.2. Pani Tołoczko Barbara przedstawiła sprawozdanie z realizacji Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Boćki. Gmina podejmuje działania na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w 

szczególności w ramach pracy w zespole interdyscyplinarnym. W skład zespołu 

interdyscyplinarnego / grup roboczych wchodzą przedstawiciele policji, ośrodka pomocy 

społecznej, GKRPA, służby zdrowia, oświaty, kurator sądowy, kościoła. Do składu grupy 

można zapraszać inne osoby mogące mieć wpływ na podejmowane działania. Dzięki udziałowi 

przedstawicieli poszczególnych instytucji w pracach zespołu / grup roboczych zwiększony jest 

zakres współpracy  w zakresie przemocy domowej, działania można podejmować szybciej i 

zespołowo. W 2018 roku odbyło się 4 posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego i 19 posiedzeń 

grup roboczych. Grup roboczych było utworzonych 5. Liczba osób objętych pomocą grup 

roboczych wyniosła 34 osoby, zaś liczba osób dotkniętych przemocą w rodzinie dotyczyła 20 

osób. Przemoc może być skutkiem, jak i przyczyną dysfunkcji w rodzinie. Należy ją 

zakwalifikować do kategorii zachowania o dużej szkodliwości społecznej. Przemoc w rodzinie 

nie jest problemem indywidualnym, lecz społecznym. Zadaniem Programu jest wprowadzenie 

w życie szerokiego spektrum działań mających na celu zwrócenie uwagi opinii społecznej na 

zjawisko przemocy w rodzinie, jak i przeciwdziałanie przemocy w rodzinie. 

Przewodniczący zapytał, czy w tym temacie są pytania do Pani Kierownik?. Radni pytań nie 

zgłosili. 

/Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

 

Ad pkt 1.3. Pani Kierownik powiedziała, że obecny 3-letni Gminny Program Wspierania  

Rodziny był opracowany na lata 2015 – 2018. Teraz Pani Kierownik jest w trakcie 

przygotowywania nowego Programu na lata 2019-2022. Następnie przystąpiła do omawiania 

sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Boćki za 2018 

rok. Głównym celem Programu jest wsparcie rodzin przeżywających trudności w prawidłowym 

wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczej, które w efekcie ma doprowadzić do 

przywrócenia zdolności prawidłowego funkcjonowania  i zapewnić prawidłowy rozwój 

wzrastających w nich dzieci. Wspieranie rodzin ma charakter profilaktyczny. Pracownicy 

socjalni podczas wizyt w środowisku monitorowali sytuację dzieci w rodzinach, udzielali 

poradnictwa w zakresie prawidłowego wypełniania funkcji opiekuńczo-wychowawczych, 

informowali o świadczeniach jakie przysługują rodzinie. W Ośrodku Pomocy Społecznej jest 

zatrudniony jeden asystent rodziny, pomocą służył 11 rodzinom o liczbie 24 dzieci. W 

przypadku gdy funkcjonowanie rodziny jest bardzo trudne, opiekę nad rodziną sprawuje kurator 

sądowy. W 2018 roku w gminie Boćki świadczeń pomocy społecznej przyznano rodzinom z 

dziećmi z powodu ubóstwa – 33 rodziny o liczbie osób w rodzinach 149 w tym 83 dzieci. Z 

powodu bezradności w sprawach opiekuńczo-wychowawczych i w prowadzeniu gospodarstwa 

domowego w rodzinach wielodzietnych – problem wystąpił w 11 rodzinach o liczbie osób w 

rodzinach 56 w tym 37 dzieci. Wielodzietność (troje i więcej dzieci) – problem wystąpił w 9 

rodzinach o liczbie osób w rodzinach 55, w tym 36 dzieci. Z pomocy społecznej tam gdzie 

występuje alkoholizm korzystało 7 rodzin o liczbie 25 osób, w tym 12 dzieci. 

/ Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

 

W dyskusji głos zabrał Pan Piotr Zawadzki, w wypowiadał się, że dużo osób nie posiada 

internetu lub po prostu nie zawsze zagląda na stronę ogłoszeniową Gminy. Większość 
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mieszkańców jest zdezorientowana i nie wie co się dzieje na terenie gminy. Proponował, żeby 

kierownicy jednostek przygotowali sołtysom wsi na tablicę ogłoszeń informację z numerami 

telefonów gdzie i jaką sprawę można załatwić oraz ogłoszenia i informacje podawane do 

publicznej wiadomości na stronie internetowej, przekazywać sołtysom wsi do wywieszenia na 

tablicę ogłoszeń. Sołtys powinien być informatorem społecznym między gminą, a 

mieszkańcami wsi. 

Pan Piotr Zawadzki proponował również, organizować cykliczne wspólne spotkania 

kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych z terenu gminy, celem wymiany 

informacji. 

Poruszył również sprawę udzielania pomocy osobom starszym i chorym na terenie gminy w 

formie wolontariatu, np. przez włączenie młodzieży szkolnej. 

Pani Kierownik GOPS poinformowała, że dotychczas ośrodek nie korzystał z możliwości 

wspierania osób starszych i chorych w usługach poprzez uczniów w ramach wolontariatu. 

Pomoc jest udzielana osobom chętnym w formie usług opiekuńczych.  Współpraca ze szkołami 

układa się dobrze.  Ponadto Kierownik poinformowała, że na przełomie kwietnia/maja  podjęte 

zostaną działania celem powołania Zespołu, który pracowałby nad aktualizacją Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Boćki, do którego zostaną zaproszeni 

przedstawiciele wszystkich jednostek, instytucji, organizacji, radni, sołtysi.   

Wójt Gminy nadmieniła, że gmina uruchamia internetowy System Powiadamiania SMS między 

gminą, a mieszkańcami. Osoby które chcą otrzymywać z gminy wszelkie informacje lub 

ogłoszenia na telefon, zgłaszają wnioski do urzędu i podają swój numer telefonu.  

 

Ad pkt 1.4. Pani Kierownik na wstępie poinformowała, że złożyła rezygnację z redagowania 

gminnego czasopisma „Boćkowiak”. Gazetę redagowała Pani Kierownik bez dodatkowego 

wynagrodzenia w ramach zakresu czynności. Druk gazety finansowany był, ze środków 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii, 

ale Komisja ma inną wizję gazety.  

Następnie Kierownik Pani Teresa Modzelewska omówiła sprawozdanie z działalności oraz z 

wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018 rok. W roku 2018 

Biblioteka zarejestrowała 425 czytelników. Na miejscu z czytelni skorzystało 1390 

użytkowników w tym 644 użytkowników czytelni internetowej, którzy wypożyczyli na miejscu 

927 książek. Biblioteka prowadziła działalność; ferie zimowe w bibliotece, soboty w bibliotece 

z puzzlami, gry naszego dzieciństwa, gra terenowa „Zobacz”, Noc Bibliotek. Wakacyjne 

podróże po literaturze i kulturze”, Wyjazd do Parku Linowego w Doktorcach, Spotkanie 

autorskie z Joanna Żamejć. Rajd rowerowy kręci nas historia, Mała Książka – Wielki 

człowiek”. Współpraca z Fundacją OKOLICA przy projekcie „Most do historii”, spotkania 

seniorów w bibliotece, czwartkowe filmowe popołudnia, Sensoplastyka, spotkania autorskie z 

Barbarą Góralczuk. 

/ Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

Radny Pan Piotr Zawadzki prosił Panią Kierownik o informowanie mieszkańców poprzez 

sołtysów, o prowadzonej działalności i organizowanych imprezach. 

 

Ad pkt 1.5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Boćkach za 2018 rok przedstawiła Pani Marta Tymińska - Malinowska, 

członek Gminnej Komisji. 

Radna Pani Krystyna Piotrowska nadmieniła, że ze sprawozdania wynika, iż komisja odbyła w 

ciągu roku 22 posiedzenia, a nie 13. Pani Marta Tymińska-Malinowska wyjaśniła, że w ramach 

swojej działalności komisja odbyła 13 posiedzeń w godzinach popołudniowych za, które 

członkowie komisji otrzymali wynagrodzenie. Natomiast członkowie uczestniczą w tzw. 

grupach roboczych min: dotyczących rozmów motywacyjnych które odbywały się w 
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niepełnym składzie osobowym członków komisji i z tego tytułu nie pobierali dodatkowego 

wynagrodzenia; posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przemocy w Rodzinie które 

odbywały się w dzień w godzinach pracy, również bez wynagrodzenia. 

Radni pytań nie zgłosili. 

/ Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

 

Ad. pkt. 1.6. Sprawozdanie z działalności i wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury w Boćkach za 2018 rok omówiła Pani Dyrektor Ośrodka. W Ośrodku zatrudnionych 

było 7 pracowników w tym jeden pracownik na urlopie macierzyńskim i jeden na zwolnieniu 

lekarskim, w przeliczeniu na pełne etaty 5,125 etatu. Wynagrodzenie pracowników etatowych 

139 tys zł. Na podstawie umów zatrudnieni byli instruktorzy do prowadzenia zajęć m.in. zajęcia 

z zespołem Klekociaki 3 tys zł, zajęcia muzyczne z Seniorami 6 325 zł, zajęcia teatralne 10 100 

zł  oraz umowy  zawarte do prowadzenia i występu podczas III Gali Disco Polo 3 800 zł. W 

budynku GOK wykonano prace remontowe na kwotę 2 300 zł i w budynku CKT 2 tys zł. 

Remont świetlicy w Sielcu 2 490 zł, we wsi Mołoczki 13 181 zł, na materiały i energię wydano 

77 293 zł 

/ Sprawozdanie w załączeniu do protokołu/. 

Głos zabrała radna Pani Krystyna Piotrowska, zapytała Panią Dyrektor na co i ile wydała 

/dokładne kwoty/ pieniędzy np. disco polo 11 tys złotych, ale nie wyszczególniono na co je 

wydano. Pani dyrektor nie daje planu finansowego, ani kalendarza imprez. Napisać dokładnie 

na co idą pieniądze i ile. 

Dyrektor odpowiedziała, że plan finansowy przedłożyła, bez planu środków by nie otrzymała. 

Środki dla GOK przyznane zostały uchwałą Rady Gminy. Na organizację Gali Disco Polo 

środki przeznacza się na ochronę, nagłośnienie i wyżywienie. 

Poinformowała, że była przeprowadzona ekspertyza budynku GOK  przez Wydział Nadzoru 

Budowlanego. Aby w budynku była prowadzona działalność musi odpowiadać wymogom 

budowlanym. Taką ekspertyzę przeprowadza się co 5 lat. U nas w niektórych przypadkach 

stwierdzono braki i nakazano ich usunięcie, budynek trzeba remontować. Więc planuje się 

wprowadzić etapowy remont. 

Radna Krystyna Piotrowska mówiła, że Gminny Ośrodek Kultury przejada pieniądze, na co 

dla GOK 340 tys zł, nie ma rozliczenia na co i ile wydano. 

Piotr Zawadzki powiedział, żeby przynieść plan finansowy. Sekretarz Gminy odpowiedział, 

że dziś nie mamy takiego tematu, dziś rozpatrujemy sprawozdanie z działalności jednostek w 

roku 2018. Jeżeli jest potrzeba przeanalizowania planu finansowego, to innym razem. 

Dyrektor GOK poinformowała, że w tym roku nie planuje się w GOK dużo imprez bo trzeba 

przeprowadzić remont i usunąć usterki pokontrolne. Remontu nie przeprowadzi się na teraz, 

trzeba rozłożyć w czasie. W Ośrodku zatrudnionych jest 7-miu pracowników, ale faktycznie 

do pracy to jest 2,5 etatu, pozostali przebywają na urlopach i zwolnieniu. 

Radny Król Adam pytał kiedy będzie prowadzony remont GOK-u, bo jeżeli nie teraz, to 

proponuje rozważenie możliwości wymiany ogrzewania z węglowego na gazowe. 

 

Ad pkt 1.7. Głos zabrał Sekretarz Gminy, powiedział że realizacja programu obejmowała w 

szczególności zapewnienie schronienia zwierzętom bezdomnym poprzez umieszczanie ich w 

schronisku dla zwierząt, a zwierząt gospodarskich w wyznaczonym gospodarstwie rolnym. 

Poszukiwanie  osób chętnych do adoptowania zwierząt bezdomnych, prowadzenie sterylizacji  

i kastracji .Na początku roku 2018 rozpoczęto współpracę z Fundacją dla zwierząt „Jedno 

Serce nie da rady” z Białegostoku. Współpraca polegała na wspólnym finansowaniu 

zabiegów sterylizacji i kastracji, zabiegi były finansowane po ½ kosztów przez Gminę i przez 

Fundację. Opiekę nad bezdomnymi psami/wyłapywanie, umieszczanie w schronisku, adopcję, 
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sterylizację i kastrację realizował przedsiębiorca posiadający zezwolenie pod nazwą 

Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Radysach. Ponadto nawiązano współpracę z 

organizacją Stowarzyszenie Przyjaciół Zwierząt w Boćkach. W wyniku współpracy 

odłowiono i przyjęto pod opiekę 10 szt szczeniąt w Nurcu, jedną sukę i 5 szczeniąt w 

Skalimowie i jednego psa w Boćkach. 

W roku ubiegłym na realizacje programu poniesiono koszty w kwocie 24540 złotych, w tym: 

1. odłów bezdomnych psów 16 800 zł,  

2. sterylizacja, kastracja i szczepienie 6 600zł 9 gmina 3 600zł, Fundacja 3 000 zł) 

3. utylizacja padłego dzika 1 080 zł       

 
Ad. pkt 1.8. Głos zabrała Pani Ewa Litewnicka Dyrektor Szkoły Podstawowej w Andryjankach. 

Informowała, że w 2018 roku w pierwszym półroczu uczęszczało do szkoły 41 uczniów, którzy uczyli 

się w 7 oddziałach. W drugim półroczu od września 2018 roku uczyło się 47 uczniów w 8 oddziałach, 

w tym 4 oddziały miały klasy łączone. W szkole zatrudnionych jest 15 nauczycieli, w przeliczeniu na 

pełne etaty 10,76 oraz 2,5 etatu obsługi. Nauczyciele dyplomowani stanowią 5,15 etatu, mianowani 3 

etaty, kontraktowi 2,39 etatu, stażysta 0,22 etatu. Główną część wydatków stanowią wynagrodzenia 

osobowe wraz z pochodnymi i wyniosły 636 799,65 złotych. Świadczenia na rzecz osób fizycznych, 

dodatki wiejskie nauczycieli wyniosły 33 848,31 zł, wydatki statutowe 211 475,67 zł. Wydatki na 

oddział przedszkolny 70 819,02 złotych. W pierwszym półroczu 2018 do oddziału przedszkolnego 

uczęszczało 12 dzieci w tym: 9 - sześciolatków, 4 - pięciolatków,  3 -czterolatków, 5-trzylatków. 

Zatrudniony był jeden nauczyciel kontraktowy. Natomiast od września 2018 roku utworzono jeden 

oddział „0” – 7 dzieci i jeden oddział – 14 dzieci, do którego uczęszczało 2-pięcolatków, 8-

czterolatków, 4-trzylatków. Zatrudnionych jest dwóch nauczycieli, kontraktowy i dyplomowany. 

Wynagrodzenie i składki od niego naliczane wyniosły 49 700 zł, dodatkowe wynagrodzenie 3 800 z, 

składki ZUS 9 148 zł, fundusz pracy 998 zł, fundusz socjalny 2 880 zł., dokształcanie nauczycieli 

1400 zł. Wydatki na zakup podręczników, materiałów edukacyjnych i ćwiczeniowych 5 539 zł. 

Świetlice szkolne 6 847 zł. Ogółem w Szkole Podstawowej w Andryjankach plan wydatków w 2018 

roku wykonano w 100% i wyniósł on 1 138 074,44 zł. 

Radny Piotr Zawadzki powiedział, że na poprzedniej Sesji Rady Gminy były poruszane sprawy 

finansowe szkoły, czy coś zmieniło się w tym temacie. 

Pani Dyrektor odpowiedziała, że tak trochę się zmieniło, wywóz nieczystości i właściciele mieszkań  

założyli podliczniki na wodę. W mieszkaniu dzierżawionym podlicznika na wodę nie założono, 

ogrzewanie budynku mieszkalnego również nie zostało odłączone od budynku szkoły. 

Pani Krystyna Piotrowska mówiła, że problem odłączenia budynku mieszkalnego od szkoły, nie jest 

dzisiejszy, on trwa już 12 lat. 

Piotr Zawadzki powiedział, że komisja pojedzie do szkoły i na miejscu zapozna się ze sprawą.  

Zwrócił się do Pani Dyrektor, żeby informacje, ogłoszenia i ogłoszenia ofertowe wywieszać na 

tablicach ogłoszeń, nie tylko w internecie, bo nie wszyscy mają internet, a byliby zainteresowani i 

mogliby skorzystać z oferty bądź ogłoszenia. 

Proponował cykliczne co miesięczne spotkania dyrektorów w celu wymiany informacji i doświadczeń. 

Pan Rynans Waldemar powiedział, że on przez całą kadencję kazał oferty zamieszczać do publicznej 

wiadomości w internecie, wówczas mogło by więcej zgłosić się chętnych i byłoby taniej ale Wójt 

odpowiadała, że nie ma takiego obowiązku, bo przepisy nie wymagają zamieszczania w internecie. 

Pan Zawadzki Piotr powiedział, że może to był błąd, nie trzeba było kazać, tylko poprosić żeby 

ogłosiła. Następnie zapytał, czy Szkoła odwoływała się do Urzędu Marszałkowskiego od nałożonej 

kary za zanieczyszczenie powietrza. 

Wójt odpowiedziała, że nie odwoływała się, ponieważ to nie była kara, tylko należność, odsetki za nie 

terminowe wniesienie opłaty z tytułu emisji spalin do powietrza. 

 

Informację z wykonania planu finansowego Szkoły Podstawowej w Boćkach przedstawił Główny 

Księgowy Pan Marek Krzycki.  
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1). W 2018 roku szkole podstawowej w Boćkach uczyło się 209 uczniów w 12 oddziałach. 

Zatrudniano 34 nauczycieli (dwóch nauczycieli przebywało na urlopie zdrowotnym dla podratowania 

zdrowia i było zorganizowane zastępstwo pracownika, do czasu jego powrotu, tj. do końca wakacji. 

Od początku roku szkolnego tj. od 1 września 2018 roku cztery osoby przebywają na długotrwałym 

zwolnieniu lekarskim, za które również były zorganizowane zastępstwa. W przeliczeniu na pełny etat 

nauczycieli zatrudnionych było 27,46 etatu nauczycielskiego, w tym 20,51 etatu nauczycieli 

dyplomowanych. Pracowników obsługi 7 etatów. Ogółem wynagrodzenia i składki od nich naliczane 

wyniosły 1 565 327 zł. Świadczenia na rzecz osób fizycznych tj. dodatek wiejski i fundusz zdrowotny 

nauczycieli, zakup środków ochrony BHP wyniósł  90 149 zł. Wydatki związane z realizacją zadań 

statutowych w szkole podstawowej wyniosły 328 509 zł. 

2). W Oddziałach przedszkolnych  wydatki wyniosły 220 899 zł. Do oddziału 6- latków uczęszczało 

25 dzieci, do 5-latków uczęszczało 25 dzieci i do oddziału 4,5 – latków uczęszczało 20 dzieci. Razem 

do oddziałów uczęszczało 70 dzieci. Zatrudnionych było 2 nauczycieli dyplomowanych i jeden 

stażysta. Wydatki na wynagrodzenia i pochodne wyniosły 152 981 zł. 

3). Inne formy wychowania przedszkolnego, do którego uczęszczało 24 dzieci w wieku 3-4 lat 

wydatki wyniosły 148 tys zł. Zatrudnionych było 2 nauczycieli 1 kontraktowy i 1 mianowany oraz 1 

pracownik jako pomoc nauczyciela.  

4). Gimnazjum wydatki 668 265 złotych. Do 1 stycznia 2018 do 30 czerwca 2018 uczyło się 62 

uczniów w trzech oddziałach, a od 1 września 2018r był jeden oddział o liczbie 26 uczniów. 

Zatrudniano 13 nauczycieli i 2,5 etatu obsługi. 

5). Stołówki szkolne – wydatki 214 457 złotych. W stołówce żywiło się 329 uczniów wraz z dziećmi 

klas zerowych oraz punkt przedszkolny i 68 uczniów ze Szkoły Podstawowej w Andryjankach. 

Zatrudnionych jest 5 osób, co stanowi 3 etaty. 

6). Świetlice szkolne wydatki 76 775 złotych. Zatrudnione były 2 osoby pedagogiczne 

Pan Marek Krzycki poinformował, że szkoła ma problem, gdyż przecieka dach i trzeba remontować. 

Pan Piotr Zawadzki zapytał o premie motywacyjne, z czego wynikają i za co  się płaci. 

Pan Krzycki odpowiedział, że to wszystko wynika z karty nauczyciela, dodatek może dyrektor 

przyznać ale nie musi, dodatek przyznawany jest za zaangażowanie się nauczyciela, za dodatkowe 

zajęcia, za kółka itp. 

Radna Pani Marta Jurkowicz powiedziała, że w Boćkach w szkole poza lekcjami jest prowadzony 

tylko chór, pozostałe inne kółka są w Gminnym Ośrodku Kultury. 

Pan Zawadzki Piotr powiedział, że prosi o taką informację. 

Pani Wójt powiedziała, że w ubiegłym roku na oświatę wydatki wyniosły 5 mln zł gmina 

musiała dołożyć 2,5 mln zł. Subwencja przyznawana jest nie na wynagrodzenia, tylko liczona 

od ilości uczniów.                                                                      

 

Ad pkt 2.1 i 2. Zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej i do Budżetu gminy przestawiła 

Skarbnik Gminy i Wójta Gminy. 

Gmina wypracowała wolne środki za 2018 rok w kwocie 1 770 618 zł, z tego w 2019 roku 

planuje się wykupić obligację za kwotę 600 tys zł . Pozostałe środki przeznacza się na inne 

wydatki i inwestycje. Zadłużenie gminy wynosi 3 500 000 złotych. Natomiast powiat bielski 

znajduje się w innej sytuacji, zadłużenie powiatu wynosi 1 092 000 złotych, a wolnych środków 

posiada 10 600 000 zł. Dlaczego tak jest. Otóż powiat budując drogi powiatowe, koszty 

budowy ponosił w 50 %, a drugie 50% współfinansowały gminy. Natomiast jak gminy 

budowały drogi gminne to 100% kosztów ponosiły gminy, powiat nie dokładał się do budowy 

dróg gminnych. Gminy chcąc mieć dobre drogi zadłużały się, budowały gminne i powiatowe 

drogi. Starostwo Powiatowe znowu zwróciło się do gminy o współfinansowanie drogi 

powiatowej Andryjanki do Pomnika. Szpital prosi o pieniądze na realizację dwóch projektów 
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rozbudowy szpitala. Jest już orzecznictwo sądowe /bez prawa odwołania/  w sprawie wypłaty 

odszkodowania 42 tys zł za wypadek ucznia w szkole Podstawowej w Andryjankach. 

Gmina otrzymała promesę 2 mln zł na budowę 3 dróg gminnych, na które były sporządzone 

protokoły kilka lat wstecz na skutek zniszczenia dróg w związku z klęską żywiołową 

spowodowaną ulewnymi opadami deszczu. Są to odcinki dróg gminnych Wygonowo – 

Piotrowo Krzywokoły, przepust i odcinki na drodze do wsi Pasieka od drogi krajowej oraz 

droga od Sielca w kierunku granicy gminy. Droga Sielc w kierunku granicy gminy - do 

przebudowy przewidziany jest odcinek 600 m, natomiast do granicy gminy pozostaje jeszcze 

228 m . Wójt proponuje dołożyć własnych środków i wyremontować całą drogę do końca tj do 

granicy gminy. 

Radny Paweł Zambrowski, wypowiadał się na temat potrzeby dokończenia budowy dalszego 

odcinka drogi gminnej w obrębie wsi Bodaki  

Wójt odpowiedziała, że ona nie była przy sporządzaniu protokołu zakwalifikowania tej drogi 

do remontu wskutek klęski żywiołowej, tylko tę drogę budowała, zgodnie z otrzymanym 

projektem. 

Wójt mówiła, że gmina jako właściciel majątku budynku oczyszczalni ścieków musi 

przeprowadzić modernizację systemu napowietrzania koszt 150 tys zł. Budynki i urządzenia 

oczyszczalni i hydroforni stanowią majątek gminy, Wodociągi Podlaskie tylko administrują. 

Sekretarz Gminy wyjaśniał, że Wodociągi Podlaskie są administratorami sieci wodociągowo –

ściekowej, z tego tytułu zysku nie mają i nie mogą mieć. Budynek oczyszczalni budowano już 

21 lat wstecz i już powoli urządzenia zaczynają się psuć. 

Wprowadza się przebudowę odcinków ulic Wschodniej i Akacjowej. W ramach Programu 

„Senior+” tworzy się i wyposaża pomieszczenia Klubu Senior+ w miejscowości Dubno. 

Wcześniej planowaną do realizacji inwestycję w miejscowości Dubno Centrum Produktu 

Lokalnego, planuje się zmianę jej lokalizacji i usytuowanie przy Gminnym Ośrodku Kultury w 

Boćkach. 

Radny Zawadzki Piotr zapytał, czy można budowę rozciągnąć w czasie. 

Dyrektor powiedziała, że tak, budowy szybko nie przeprowadzi się. Teraz zgodnie z 

protokołem pokontrolnym musimy kolejno realizować zalecenia i prowadzić remont, ponieważ 

przy obecnym stanie budynku, prowadzić działalności i pracować nie można. Trzeba zrobić 

tak, żeby GOK był czynny, na imprezy mamy inne ładne świetlice na wsiach. Ponadto dach na 

strażnicy w Boćkach wymaga już remontu. 

Wójt powiedziała, że planuje się zakup serwera wraz z oprogramowaniem oraz centrali 

telefonicznej dla urzędu gminy. Wprowadza się system SMS powiadamiania mieszkańców. 

Zakup traktora i sprzętu do gospodarki komunalnej planuje się zakupić z chwilą 

wygospodarowania pomieszczeń do garażowania. Pani Teresa Modzelewska zrezygnowała z 

redagowania Boćkowiaka, gazetę tę składała w ramach zakresu czynności, druk gazety 

opłacany był ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Zdaniem GKRPA w gazecie za mało jest tematyki związanej z profilaktyką Przeciwalkoholową 

Sprawa zatrudnienia w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, za mało jest zatrudnionych 

pracowników w stosunku do liczby mieszkańców gminy. Tak, ale inna i  większa jest liczba 

osób zameldowanych na gminie, a inna liczba osób zamieszkujących i potrzebujących 

pomocy. 

W związku z potrzebą zabezpieczenia opieki nad dziećmi do lat 3, będzie przeprowadzona 

diagnoza wśród mieszkańców, czy istnieje potrzeba otwierania żłobka w Gminie Boćki. 

 

Skarbnik powiedziała, że zwiększa się plan dochodów i wydatków budżetu o kwotę 2 mln 47 

tys zł na podstawie promesy na usuwanie skutków klęsk żywiołowych oraz o kwotę 150 tys zł 

z tytułu planowanych do otrzymania środków z budżetu państwa na realizację zadania w 
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ramach Programu Wieloletniego „Senior+” na lata 2015-2010. Środki te przeznaczone są na 

dostosowanie pomieszczeń do ich nowej funkcji i doposażenia w niezbędny sprzęt. 

Zmniejsza się plan dochodów budżetowych o kwotę 113 647 zł w związku ze zmniejszeniem 

ogólnej części subwencji oświatowej. 

Ponadto zwiększa się plan wydatków o kwotę 1 056 971 zł w skutek wypracowania wolnych 

środków. Zwiększa się plan wydatków na: realizację zadań inwestycyjnych, dotację dla Spółki 

Wodnej 92 tys zł na zakup koparko- ładowarki, na realizację zadań związanych z usuwaniem 

skutków klęsk żywiołowych, dotację celową 7 300 zł dla Policji na zakup samochodu, na zakup 

sprzętu związanego z utrzymaniem czystości w gminie 140 tys zł. Zwiększa się plan wydatków 

o 20 tys zł w dziale dowóz dzieci, na wypłatę wynagrodzenia 2 340 zł dla animatora sportu, na 

realizację Programu GKRPA 12 986 zł są to środki niewykorzystane w roku ubiegłym. 

Przeznacza się 42 tys zł jako wkład własny do realizacji zadania w ramach Programu Senior+. 

Aktualizuje się  załącznik pt „Zadania i zakupy inwestycyjne w 2019 roku” i wprowadza się 

nowe zadania „Przebudowa odcinka ulicy Wschodniej”, „Przebudowa odcina ulicy 

Akacjowej”, „Utworzenie i wyposażenie Klubu Senior+  w miejscowości Dubno. 

Zwiększono środki na przebudowę systemu napowietrzania w oczyszczalni ścieków, na 

przebudowę drogi gminnej Sielc / granica gminy, na przebudowę wraz z wyposażeniem 

budynku GOK w Boćkach.   

 

Ad. pkt 2.3. Projekt uchwały przedstawiła Pani Barbara Tołoczko, Kierownik GOPS. 

Powiedziała, że zgodnie z ustawą o pomocy społecznej osobom o niskich dochodach można 

przyznać m.in. pomoc w postaci posiłku lub świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności. Wieloletni program rządowy „Posiłek w szkole i w domu” uchwalony przez Radę 

Ministrów w dniu 15 października 2018 r daje możliwość skorzystania z pomocy w formie 

posiłku lub zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności osobom, rodzinom posiadającym 

dochody do 150% kryterium dochodowego osoby lub rodziny. W przypadku osób rodzin, które 

osiągają dochód w wysokości nieprzekraczającej kwot kryterium dochodowego pomoc 

przyznaje się na zasadach ogólnych ustawy o pomocy społecznej. W przypadku osób, rodzin 

posiadających dochód w wysokości przekraczających kryterium dochodowe a nie 

przekraczającym 150% kryterium dochodowego można przyznać pomoc, jeżeli Rada Gminy 

podwyższy do 150% kryterium dochodowe dla celów przyznawania pomocy w postaci posiłku 

lub świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności.  

Rada Gminy Boćki Uchwałą z dnia 20 lutego 2014 r Nr XXV/166/2014 podwyższyła 

kryterium dochodowe do celów przyznawania posiłku (uchwała jest aktualna). Aby osoby, 

rodziny mogły skorzystać z zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w oparciu o w/w 

wieloletni program rządowy należy podwyższyć kwotę kryterium dochodowego w drodze 

uchwały. Gmina na realizację zadania dożywiania w ramach programu otrzymuje dotację z 

budżetu państwa w wys. do 80% kosztów realizacji programu (wkład gminy od 20 do 40%).   

  

Ad pkt 2.4. Wójt powiedziała, że Projekt Regionalne Innowacje Społeczne – Centra Integracji 

Społecznej województwa podlaskiego jest projektem finansowanym ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach osi priorytetowej Poprawa Spójności Społecznej i będzie 

realizowany przez Miasto Łomża jako Lidera w partnerstwie z innymi jednostkami samorządu 

terytorialnego między innymi Gminą Boćki, przez okres 3 lat tj.od 1 kwietnia 2019 roku do 31 

marca 2022 roku. Łączna wartość projektu dla 6 powiatów i gminy Boćki wynosi około 20 mln 

zł. Powiat Łomżyński deklaruje zabezpieczyć w budżecie projektu wkład własny w formie 

świadczeń integracyjnych dla uczestników CIS przekazane przez Powiatowy Urząd Pracy ze 

środków Funduszu Pracy w ramach realizacji Projektu. Celem projektu jest zwiększenie 

aktywności zawodowej i społecznej osób zagrożonych ubóstwem  lub wykluczeniem 

społecznym poprzez usługi integracji społecznej i zawodowej. 
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Ad pkt 2.5. Głos zabrał Sekretarz Gminy, powiedział, że wcześniej w miesiącu grudniu 

podejmowaliśmy uchwałę w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych w sprawie 

zaopiniowania statutów sołectw. Teraz po zakończeniu konsultacji musimy podjąć uchwałę o 

ich zatwierdzeniu. Zmianą ważną, która wystąpiła w stosunku do poprzednich statutów to 

zmiana wydłużenia czasu trwania kadencji sołtysa i rad sołeckich z 4 lat do 5 lat. 

 

Ad. pkt 2.6. Przewodniczący poszczególnych Komisji opracowali projekty planów pracy na 

2019 rok. Radni uwag nie zgłosili. 

 

Ad pkt 3. Wójt powiedziała, że radni z Klubu Radnych, zarzucają iż gmina oszczędza i nie robi 

posiedzeń komisji i Sesji. Wójt przedłożyła radnym wykaz odbytych posiedzeń w ciągu roku z 

okresu minionych dwóch kadencji. Wcale jest nieprawdą, że w ostatnich latach było mniej 

posiedzeń, wręcz odwrotnie, nastąpił wzrost, w roku 2017 i 2018 Rada odbyła po 9 posiedzeń, 

natomiast w latach 2010-2016 posiedzeń Rady było po 6, 7 w ciągu roku. W ostatnich 9 latach 

za udział w obradach Sesji, roczna dieta radnego kształtowała się od 1 680 zł do 2 160 złotych.   

Radna Krystyna Piotrowska powiedziała, że proponuje się przejście z diety wypłacanej 

radnemu za udział w posiedzeniu, na ryczałtowe miesięczne opłaty. Wtedy można spotykać się 

i dwa razy w miesiącu, według potrzeb, bez potrzeby gromadzenia tematów. Wójt oszczędza 

pieniądze, nie chce zwoływać posiedzeń, tylko odkłada i gromadzi sprawy, których jest tyle, że 

trudno na raz je ogarnąć. 

W sprawach różnych dyskutowano na temat odbioru folii z bel od rolników. Wójt 

poinformowała, żeby rolnicy złożyli w jednym miejscu we wsi folię i Przedsiębiorstwo Usług 

Komunalnych z Hajnówki przyjedzie i folę zabierze.  Pan Zawadzki Piotr nadmienił, że Pan z 

Brańska również zbiera folię od rolników. Radny Pan Adam Król zapytał, do kogo zgłaszać  

odbiór eternitu. Wójt odpowiedział, że w Urzędzie Gminy do Moniki Kruszewskiej. 

 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął posiedzenie. 

Protokołował: Helena Kłosińska 

 

                                           Przewodniczący obrad                              Przewodniczący Komisji 

                                               Piotr Zawadzki                                         Walentyna Koptewicz 

 

 


